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§ 39 Dnr KUN 2016/58 

Information Ungt inflytande 2016 
 
Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
För åttonde året i rad har Nacka kommun erbjudit ett antal ungdomar ett feriearbete inom 
ramen för projektet Ungt inflytande. Ungt inflytande innebär att ungdomar under tre 
veckor arbetar med ett reellt uppdrag/problemställning som en av kommunens enheter 
behöver hjälp med. I år kommer Kultur- och fritidsenheten att vara uppdragsgivare till ett 
av uppdragen. Sex ungdomar kommer att jobba med problemställningen ”Hur ska Nacka 
kommun i framtiden kunna fånga upp och stötta barn och ungdomars engagemang 
och/eller organisering på fritiden?” 
 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 maj 2016  
 
 
Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   
 
 
Beslutsgång  
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KUN 2016/48 
  

Status kulturlokaler  
 
Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I ärendet redovisas en kortfattad information bekräftande aktuell status för 
kulturnämndens hyrda lokaler med önskade behov av investeringsprojekt. 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 30 maj 2016  
 
 
Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   
 
 
Beslutsgång  
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 41 KUN 2016/52 

Lägesrapport gällande vård och underhåll av offentlig 
konst 
 
Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Vård och underhåll av kommunens konst, som primärt finns i stadsmiljön och övriga 
offentliga platser, har genomförts i snabbare takt än beräknat, vilket gör att fler verk kan 
renoveras innan årsskiftet. Besiktningen av det största konstverket, målningen på Jarlabergs 
vattentorn, planeras inledas under tidig höst och målet är att verket ska vara färdigrenoverat 
under år 2017. Lokalenheten har tagit över vård- och underhållsansvaret för konst som är 
knuten till skol- förskolefastigheter, vilket förväntas leda till ett bättre underhåll och att 
konst inte försvinner i samband med ombyggnationer och fastighetsförsäljning. Nya sätt att 
kommunicera om konst med medborgarna är i fokus och konsten finns nu tillgänglig på 
Instagram under namnet ”Nackaart”. Den första konstpromenaden planeras vara klar i 
höst i Fisksätra. 
 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 juni 2016  
Vård- och underhållsplan för offentlig konst i Nacka kommun, del 1 
Vård- och underhållsplan för offentlig konst i Nacka kommun, del 2 
 
 
Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   
 
 
Beslutsgång  
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 42 Dnr KUN 2016/54 

En föreningsdag i Nacka – möjlighet att lära känna och 
prova på nya aktiviteter 
Motion den 18 april 2016 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 
 
Beslut 
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
noterar kulturnämndens redovisning om att det redan anordnas föreningsdagar i Nacka 
kommun och förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad.  
 
 
Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska införa en föreningsdag i Nacka för att öka 
möjligheten för barn, ungdomar och föräldrar att prova på olika verksamheter och bilda sig 
en uppfattning om det fritidsaktivitetsutbudet som finns i kommunen. Sedan tre år tillbaka 
genomförs föreningsdagar i kommunen genom att kultur- och fritidsenheten under två da-
gar på sportlovet bjudit in både kultur- och fritidsföreningar till en ungdomsmässa i Nacka 
sportcenter för att visa upp sig och erbjuda olika prova-på-aktiviteter. Även kommunens 
fritidsgårdar, Karriärgallerian, Volontär i Nacka, Nackapolarna samt föreningar från övriga 
civilsamhället har varit inbjudna och medverkat på mässan. Alla aktiviteter under mässan 
har varit kostnadsfria och mässan har riktat sig till sportlovslediga barn och ungdomar. De 
senaste två åren har fokus även legat på att bjuda in och nå nyanlända barn och ungdomar, 
vilket har gjorts med stor framgång. Mot bakgrund av att kommunen redan anordnar före-
ningsdagar bedöms motionens förslag om att införa en gemensam föreningsdag redan vara 
uppfyllt. Motionen bör därför inte medföra några ytterligare åtgärder. 
 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 maj 2016  
Motionen 
 
Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
  
Mathias Zachariassen (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Beslutsgång  
Med avslag på Mathias Zachariassens yrkande beslutade kulturnämnden i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Mathias Zachariassen (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Miljöpartiets motion handlar om att alla medborgare oavsett ålder ska få tillfälle att prova 
på och träffa föreningar och att alla föreningar ska få visa upp sig. Vi vill utöka denna 
verksamhet så att även vuxna får tillgång till "förenings" dagen som i vårt tycke blivit mer 
av en ungdomsdag.” 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KUN 2016/41 

Upphandling av biblioteksdrift 
 
Beslut 
Kulturnämnden beslutar att driften av kommunens bibliotek ska upphandlas samt att 
omfattning, tillvägagångsätt och nytt finansieringssystem avgörs efter sommaren.  
 
Ärendet 
Kommunen har länge använt konkurrens genom kundval eller upphandling som ett sätt att 
driva utveckling och ge kommuninvånarna maximalt värde för skattepengarna. I Nacka 
kommuns styrmodell ingår förutom konkurrens genom kundval eller upphandling även 
konkurrensneutralitet. Biblioteksverksamheten i Nacka kommun är sedan 2013 konkur-
rensutsatt. I dagsläget drivs de sex olika biblioteksenheterna av en privat anordnare och en 
kommunal anordnare. Biblioteksavtalen gäller fram till den 31 december 2018.  
En upphandling av biblioteken ger förutsättningar för konkurrens inom biblioteksverk-
samheten. Att upphandla samtliga bibliotek anses bäst gynna verksamheten, eftersom det är 
en liten marknad. Det är därför av stor vikt att upphandlingen lockar till sig många an-
budsgivare.  
 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 25 maj 2016  
Bilaga 1 Utvärdering biblioteksverksamhet. Public Partner, 2015-05-11 
Bilaga 2 Utvärdering upphandling av biblioteksverksamhet, 2015-09-25 
Bilaga 3 Rapport biblioteksverksamhet i Nacka – jämförelse mellan kommunal och privat 
drift. Public Partner, 2016-04-15 
 
 
Yrkanden 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu (KD) yrkade 
gemensamt för Alliansen att kulturnämnden skulle besluta att driften av kommunens 
bibliotek ska upphandlas samt att omfattning, tillvägagångsätt och nytt finansieringssystem 
avgörs efter sommaren. 
  
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Mathias Zachariasssen (MP) och Fredrik 
Holmqvist (V), avslag på kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Mathias Zachariasssen (MP) och Fredrik 
Holmqvist (V), avslag på Alliansens yrkande. 
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Beslutsgång  
Kulturnämnden beslutade, i enlighet med Mattias Qvarsells första yrkande, att avslå kultur- 
och fritidsenhetens förslag till beslut. 
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Alliansens yrkande. 
Kulturnämnden beslutade avslå Mattias Qvarsells andra yrkande om att avslå Alliansens 
yrkande. 
 
Ordföranden Hans Peters (C) fann således att kulturnämnden bifallit Alliansens yrkande. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
Följande röstade för att bifalla Alliansens yrkande. 
 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Monika Segerman (M), Vilma Mori Aguilar (M), 
Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu (KD). 
 
Följande röstade för att bifalla Mattias Qvarsells yrkande om att avslå Alliansens yrkande. 
 
Mattias Qvarsell (S), Fredrik Holmqvist (V), Mathias Zachariassen (MP) och Jonny 
Jergander (NL). 
 
Med 6 röster mot 4 beslutade kulturnämnden i enlighet med Alliansens yrkande. 
 
Reservation 
Mattias Qvarsell (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det är förhastat att gå vidare med privatiseringen. Utredningarna pekar på att kommunen 
bör justera ersättningssystemen så att de blir ändamålsenliga innan man fattar beslut om en 
eventuell privatisering. Ett beslut om fortsatt privatisering är enbart ett bevis för ideologiskt 
blindstyre. Som att allt måste vara privat oavsett om det är bra för medborgarna eller ej.  
De genomförda undersökningarna lyckas inte finna något som talar till privatiseringens 
fördelar. Dock finns uppenbara negativa konsekvenser med begränsad insyn, mer sårbar 
personalsituation, utebliven samverkan mellan biblioteken, sämre flexibilitet avseende 
tilläggsfinansiering. Sammantaget ger det oss politiker orsak av avbryta detta experiment 
och istället börja satsa pengar att själva utveckla biblioteksverksamheten med satsningar på 
mediebeståndet och på att modernisera metoderna för att bättre ta tillvara personalens 
engagemang så som vi gjorde på Dieselverkstadens bibliotek innan privatiseringen.  
Biblioteksföreningens utredning konstaterar redan 2012 att det är innehållet som är det 
viktiga, inte driftsformen. Därför bör vi välja en framtidsinriktad driftsform som inte 
bakbinder oss att utveckla innehållet. Själva upphandlingen i sig bedöms kosta 400 000 kr. 
Till detta kommer kostnader för uppföljning och utvärdering. Pengar som kunde vara väl 
investerade om vi såg att det gav någonting tillbaka. Men det enda man vill uppnå är att 
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göra biblioteksprivatiseringen till en god affär för marknaden. Denna prioritering ligger inte 
i medborgarnas intresse. Skattepengarna ska gå till avsedd verksamhet, inte till system, 
byråkrati och privata vinster.” 
 
I reservationen instämde Fredrik Holmqvist (V), Mathias Zachariassen (MP) och Jonny 
Jergander (NL). 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KUN 2015/22-860 

Lagliga graffitiplank i Nacka 
Politikerinitiativ den 5 november 2014 från Aron Bengtegård (V), Mattias Qvarsell(S), 
Åsa Marnell (MP) med flera. 
 
Beslut 
Kulturnämnden remitterar ärendet till Nacka kommuns Brottsförebyggande råd (Brå) för 
yttrande senast 1 oktober 2016. 
 
Ärendet 
I kommunens strategi för den öppna konsten ingår att utveckla temporära 
utställningsplatser i kommunen. Graffiti är en konstform som främst utövas av ungdomar, 
vilket är en prioriterad målgrupp inom kulturnämndens verksamhet. Lagliga möjligheter att 
utöva konstformen är viktiga för de som har intresse av skapa i det offentliga rummet. 
Därför föreslås att politikerinitiativet ska bifallas på så sätt att ett plank för laglig graffiti 
och annan form av muralmålning etableras i Nacka utifrån nedan utgångspunkter: 
 Plank av typen ”Scenen”, vilket innebär att man får anmäla sig och boka tid för 

målning. Val av teknik och genre är upp till respektive konstnär, vilket innebär att det 
även kan produceras andra typer av muralmålningar än graffiti.  

 Placering i nära anslutning till en bemannad kultur- och fritidsanläggning som kan 
samverka med graffitimålare, ta ansvar för att regler efterlevs, hålla i driftsprocessen 
och erbjuda ytterligare aktiviteter för utveckling inom skapande av olika slag. I an-
läggningen ska det finnas tillgång till toaletter. 

 I direkt anslutning ska det finnas avfallskärl för sopor som töms regelbundet, varav ett 
ska vara brandsäkert och anpassat för sprayflaskor så att inte minderåriga kan komma 
åt dem.  

 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2016  
Bilaga 1 Politikerinitiativ, Utred möjligheten för lagliga graffitiplank i Nacka 
Bilaga 2 Promemoria av kultur- och fritidsenheten, Exempel från kommuner i Stockholms 
län 
 
Yrkanden 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu (KD), yrkade 
gemensamt för Alliansen, att remittera ärendet till Nacka kommuns Brottsförebyggande råd 
(Brå) för yttrande senast 1 oktober 2016. 
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Mathias Zachariassen (MP) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), bifall till 
kultur- och fritidsenhetens förslag och avslag på alliansens yrkande. 
 
 
Beslutsgång  
Med avslag på Mathias Zachariassens yrkanden beslutade kulturnämnden i enlighet med 
Alliansens yrkande. 
 
 
Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C), Oliver Rykatkin (M), Gertrud Lindgren (L) och Lydia Liu (KD) lät för 
alliansen anteckna följande. 
 
”Vi tycker det är lämpligt att BRÅ får möjlighet att riskbedöma och kommentera förslaget 
om att inrätta en graffittivägg i Nacka. Detta utifrån erfarenheterna av klotterplank-försöket 
2004 och även hur det fungerat med graffitiplank nationellt och internationellt. 
Kulturnämnden tar därefter ställning i sakfrågan. ” 
 
Fredrik Holmqvist (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet arbetar för allas rätt att uttrycka sig, detta gäller inte minst kreativa 
graffitiintresserade ungdomar. Konst föds inte på museer.  
 
Vi tackar för en genomarbetad tjänstemannaskrivelse som inte enbart fastslår att lagliga 
graffitiväggar med bra värdskap inte behöver betyda ökad skadegörelse, skrivelsen 
poängterar även att skapandet av fler sådana här mötesplatser ligger i linje med Nacka 
Kommuns vision för ”den öppna konsten”. Vi anser att underlaget tillräckligt för en 
omröstning, varför vi röstade nej till en återremiss för att - åter igen -  ta frågan till BRÅ.”  
 
Mathias Zachariassen (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet tycker tjänstemannaskrivelsen är väl formulerad, dessutom tydligt förberedd 
och genomförd, och ifrågasätter alliansens yttrande om återremiss, något vi även yrkat 
avslag på. Tjänstemännen har redan rådfrågat BRÅ, både det lokala, som alliansen hänvisar 
till, samt dito riks. Är det så att alliansen med återremissen bara förhalar beslutet om laglig 
graffittivägg när man yrkar på något som redan är genomfört? Miljöpartiet förstår inte dess 
syfte, och beklagar att denna etablerade konstform än så länge inte tillåts i kommunen. 
Att begränsa uttryckssättet och hänvisa till att det är att legitimera något olagligt (om nu 
utvärderingen skulle komma fram till det) begränsar ju konsten och i vårt fall konsten i 
Nacka stad. Det hölls en workshop i höstas på temat "konsten att skapa stad". Tråkigt om 
graffiti inte skulle få vara en del av det. Och vad skulle Banksy säga?” 
- - - - - 
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§ 45 Dnr KUN 2016/60 

Reviderade riktlinjer för kulturstöd 
 
Beslut 
1. Kulturnämnden beslutar att anta föreslagna riktlinjer för kulturstöd enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 30 maj 2016.  
2. Kulturnämnden beslutar att föreslagna riktlinjer för kulturstöd, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 30 maj 2016, ska träda i kraft den 1 september 2016. 
 
 
Ärendet 
Kulturnämndens gällande riktlinjer för fördelning av kulturbidrag kan uppfattas som 
otydliga och komplicerade. Riktlinjerna är även till viss del inte längre giltiga. Kulturaktörer 
har haft svårt att navigera mellan de olika bidragsformerna och handläggningen har varit 
tidskrävande. En revidering av riktlinjerna förslås för att förenkla för kulturaktörerna och 
för att effektivisera handläggningen. Revideringen av riktlinjerna innebär att; 
- syftesformulering och kriterier tydliggörs 
- stödformerna har ändrats  
- fler tillfällen att ansöka om kulturstöd erbjuds 
- indikation om beloppsgränser inom de olika stödformerna införs 
- fler organisationsformer än tidigare kan ansöka om kulturstöd 
- det har tydliggjorts vilka kulturaktörer, projekt eller verksamheter som kan erhålla stöd  
- det går att söka kulturstöd för fler slags kostnader än tidigare 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 30 maj 2016 
Bilaga 1 Reviderad riktlinje- Riktlinjer för kulturstöd 
Bilaga 2 Gällande Riktlinje- Riktlinjer Kulturbidrag i Nacka (KUN 2014/43-868)  
 
Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut med 
följande kompletteringar  

1. Ersättningar/Gager/arvoden ska följa branschens fastslagna nivåer.  
2. Utred möjligheterna för privatpersoner att kunna få stöd (skapa nytt stipendium) 

(S) 
3. Stödet får gå till att genomföra projekt i Nacka, eller för Nackabor. (S) 
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Utdragsbestyrkande 

 

Mathias Zachariassen (MP) instämde i Mattias Qvarsells tilläggsyrkande avseende punkt 1.  
 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells samtliga tilläggsyrkanden. 
 
Beslutsgång  
Kulturnämnden beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande att bifalla kultur- och 
fritidsenhetens förslag. 
 
I enlighet med Hans Peters avslagsyrkande beslutade nämnden avslå Mattias Qvarsells 
tilläggsyrkanden.  
 
Reservation 
Mattias Qvarsell (S) lät, för Socialdemokraterna, anteckna följande. 
 
”Inga skattepengar till lönedumpning. Även personer som arbetar med kultur ska ha betalt 
enligt nivåerna i kollektivavtalet. Den arrangör som inte betalar avtalsenliga löner till 
kulturarbetare ska bli återbetalningsskyldig. Därför är det viktigt att kulturnämnden är 
tydliga i sina regler. Att alliansen röstade emot vårt förslag kan inte tolka på något annat 
sätt än att man inte vill vara tydlig i frågan om löner till kulturarbetare.” 
 
Protokollsanteckningar 
Mathias Zachariassen (MP) lät anteckna följande.  
 
”Miljöpartiet välkomnar de nya riktlinjerna för kulturstöd, inte minst den nya flexibiliteten 
vad gäller de som kan söka kulturstöd, så att det lämpligaste kulturprojektet får stöd, 
oavsett om det är en förening eller firma som söker. 
Miljöpartiet yrkade bifall till Socialdemokraternas tilläggsyrkande i ärendet: 
"Ersättning/gager/arvoden ska följa branschens fastlagda nivåer", och gläds åt att 
tjänstemännen alltid för en dialog med kulturstödssökande för att kunna följa branschens 
fastlagda nivåer; men vi vill ändå påminna om den bistra verkligheten för de alla flesta 
kulturstöd, om några sådana utdelas överhuvudtaget, i landets samtliga kommuner, 
landsting samt på riksnivå, att nivåerna på kulturstöden är så låga att det är omöjligt för 
kulturutövare att kunna få ersättning enligt branschens nivå. För att detta ska kunna bli 
verklighet, även om vi förstår att så är tjänstemännens ambition redan idag, krävs en 
flexibilitet i kulturstödsbudgeten, så att lämpligt kulturstöd kan utdelas, istället för att 
behöva anpassa det till vad som finns kvar i budgeten, och därmed omöjliggöra ett 
kulturstöd som följer branschens nivåer.” 
 
- - - - - 
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§ 46 Dnr KUN 2016/62 

Yttrande om detaljplaneprogram för Saltsjöbadens 
centrum KFKS 2012/562-214 Projekt 9541 
 
Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande med kompletteringen att biblioteket även 
fortsättningsvis bör ligga centralt där det rör sig mycket folk. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
Ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplaneprogram för 
Saltsjöbadens centrum. Nämnden ställer sig positiv till förslaget. I sitt yttrande redogör 
nämnden för olika frågor där man framför sina synpunkter som nämnden vill beakta i den 
fortsatta processen. Det rör bland annat följande områden: 
 

 Samordning av lokaler måste ske tidigt under planeringen bland annat ett nytt 
bibliotek.  

 Om- och nybyggnation av Igelboda skola måste ske så att lokalerna kan nyttas av 
olika anordnare eller föreningar efter skoltid på ett effektivt sätt. 

 Ersättningslokaler måste finnas innan befintliga lokaler tas bort. 
 Tillgänglighetsfrågor och balans mellan aktiviteter för flickor och pojkar behöver 

tas i beaktan. 
 I kommunen finns akut behov av danslokaler som bör tas med i planeringen. 
 Konst och kultur i det offentliga rummet måste planeras i tidigt skede. Permanenta 

verk och behov av lokaler för konst och kultur behövs för att skapa en långsiktigt 
attraktiv stadsmiljö. 

 Djupare studier av ekonomiska konsekvenser behöver göras som belyser hur hyror 
i nybyggda lokaler förändrar ekonomiska förutsättningar för anordnare som 
kulturnämnden finansierar och andra som önskar hyra lokaler. 

 
 
Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 maj 2016 
Detaljplaneprogram för Saltsjöbadens Centrum, KFKS 2012/562-214 projekt 9541 
Förslag till yttrande om detaljplaneprogram för Saltsjöbadens centrum  
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Yrkanden 
Ordförande Hans Peters (C) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till yttrande 
men att yttrandet ska kompletteras med att biblioteket även fortsättningsvis bör ligga 
centralt där det rör sig mycket folk. 
  
Mattias Qvarsell (S) yrkade enligt följande. 
 
”S är i grunden positiva till en förnyelse och upprustning av centrumområdet i Saltsjöbaden 
samt att bostäder – i olika upplåtelseformer - byggs. Med detta sagt finns några punkter att 
lyftas in i yttrandet: 
  
Vi är oroade för hur den alldeles för kraftiga exploateringen med hög bebyggelse i 
förlängningen kan påverka kulturupplevelsen i vardagsmiljön. En lägre och mindre tät 
bebyggelse rimmar enligt vår uppfattning bättre med Saltsjöbaden i sin helhet (jfr 
Översiktsplanen 2012). 
Bibliotekets nuvarande placering i centrum är mycket uppskattad och lyckad. Det 
föreslagna ”nya centrum” med tre fristående byggnader bör enligt vår mening istället 
utformas så att ett sammanhållet inomhuscentrum bibehålls. Biblioteket ska därvid behålla 
sin centrala placering – gärna med större ytor – och även fortsatt vara en integrerad del av 
centrum genom att kunna ”vända sig utåt” utan dörrar/portar. 
I anslutning till biblioteket/centrum bör även andra kultur- och föreningslokaler planeras, t 
ex för musikskolans behov, konstutställningar mm samt även fritidsgård med möjlighet till 
kulturutövande för unga.  
Neglinge Gård är ett kulturminnesmärke som måste skyddas och bevaras. Kommunen 
måste snarast göra en nödvändig upprustning av gården. Vi föreslår att kommunen uppdrar 
åt Hembygdsföreningen att förvalta gården utifrån donatorns vilja och avsikt.”  
 
Hans Peters (C) yrkade avslag på Mattias Qvarsells tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång  
Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kulturnämnden i enlighet Hans Peters 
båda yrkanden. 
 
 
Protokollsanteckningar 
Gertrud Lindgren (L) lät för Liberalerna anteckna följande.   
 
”Liberalerna instämmer i yttrandet från kulturnämnden men vi vill särskilt betona några 
aspekter.  
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Gestaltningsfrågorna berörs mycket litet i programmet, endast för området omkring 
Neglinge gård och gamla nämndhuset. L anser att dessa frågor är ytterst viktiga även i 
resten av planområdet. Saltsjöbaden, liksom övriga delar av kommunen, har sin egen prägel 
som samhälle och det är önskvärt att man tar till vara denna särprägel vid utformningen av 
den nya bebyggelsen. Det kan naturligtvis göras på olika sätt och L lyfter här fram några 
aspekter.  
 
En aspekt är närheten till skärgården med marinor och traditionell bebyggelse ofta i trä. 
Själva samhället består till stor del av äldre villor och ett antal större byggnader som 
Saltsjöbadens hotell och Samskolan. Här är materialen huvudsakligen tegel och trä men 
även rappade ytor i vitt och andra färger förekommer. Många av byggnaderna är utformade 
av kända arkitekter med omsorgsfullt utformade fasader som resultat. Om man i det nya 
centrumet lyckas fånga upp dessa karakteristiska drag för samhället kan det få en egen 
karaktär och inte se ut som alla andra centra som byggs i hela stockholmsområdet. Trä har 
dessutom visat sig vara ett billigt och miljövänligt material även i flervåningshus. 
 
Att bygga så högt som 7-8 våningar är ett onödigt brutalt brott mot det omgivande 
samhället, 5-6 är rimligare så här långt ut från storstaden. 
 
Den inbyggda gallerian har fungerat utmärkt som en mötesplats för alla. När man nu vill 
ersätta den med tre byggnader är det viktigt att de alla blir gallerior med mötesplatser 
inomhus. Det är absolut lovvärt att skapa en livligare utemiljö genom dörrar till butiker från 
gatan men under större delen av året är det inomhus man vill stanna till för en pratstund.  
 
För att skapa ett varierat och trivsamt centrum är det avgörande att det finns tillgång till 
billigare lokaler som kan använda av konstnärer, hantverkare och andra som inte är 
ekonomiskt resursstarka men som starkt kan bidra till att centrum blir attraktivt att besöka. 
Det är nödvändigt att noga fundera på hur man ska kunna lösa detta ekonomiskt.”  
 
- - - - - 
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§ 47 

Anmälningar och delegationsbeslut 
 
Beslut 
Kulturnämnden noterar att den har tagit del av besluten.  
 

Delegationsbeslut  
Henkan-karnevalen 
Graffitiutställning 
Fisksätra museum, kulturbidrag för utomhusbio 
 
- - - - - 
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§ 48 

Övriga frågor 
 
Beslut 
En skrivelse har inkommit från Dieselverkstadens Bibliotek AB angående avgifter för 
DVD-filmer. Kulturnämnden beslutar att ge kultur- och fritidsenheten i uppdrag att bereda 
ärendet och återkomma till nämnden.  
 
 
Övrig information 

 Rekrytering av ny kultur- och fritidsdirektör är klar. Han heter Anders Mebius och 
kommer närmast från Sigtuna kommun där han verkat som förvaltningschef för 
kultur- och fritidsförvaltningen. Anders börjar sin anställning fullt ut den 1 
september 2016. 

 Kulturnämnden får ny nämndsekreterare, Maude Lundgren, från och med nästa 
nämndsammanträde. Maude kommer också vara nämndsekreterare i 
fritidsnämnden. 
 

- - - - - 


